
Vážení sousedé, 

jako vedoucímu „vládnoucí garnitury“ STAN PRO LITEŇ se ke mně, bohužel neoficiálně, dostal dopis 
adresovaný nám občanům – milým sousedům. Z dopisu jsou cítit obavy a nejistota. Je v něm spousta 
dotazů na vedení městyse/ „vládnoucí garnituru“, na které chci a rád odpovím. 

Ohrazuji se proti polopravdám, nepravdám a zkresleným informacím, které jsou v dopise prezentovány. 
Budu stručný a věcný. Sepisování fabulací, strašení lidí exekucemi, dluhy či neuváženým utrácením 
obecních financí není stylem mým ani kolegů z „vládnoucí garnitury“. Jsou pro mne důležité: 
pravdomluvnost, důvěra, spolupráce, vzájemný respekt. Odpovědi „vládnoucí garnitury“ jsou 
vyznačeny zeleně, uvozeny [Starosta] a vloženy do autorčina textu i s informacemi od pana ředitele 
ZŠ F.J.Řezáče. 

 

S pozdravem, 

starosta Tomáš Jurajda a zastupitelé za STAN PRO LITEŇ 

 

Milí sousedé, 

v minulém týdnu jsem se po delší době zúčastnila veřejného zasedání našeho zastupitelstva. Jak asi všichni 

víme, nepanuje mezi zastupiteli právě kolegiální atmosféra. Byť bychom jako voliči čekali, že 

zastupitelé jsou vlastně “zaměstnanci občanů” a měli by odhlédnout od osobních antipatií a dělat vše pro 

blaho občanů, naši zastupitelé si spíše, než práci pro nás ukazují, kdo má větší ego. No asi jsem naivní… 

[Starosta] Tak v této soutěži vždy prohraju, což bylo jasně patrné právě na zmiňovaném zasedání. Doporučuji 

ověřit si na veřejných zasedáních zastupitelstva osobně. 

 

Co mě ale vedlo k tomu, abych vás všechny oslovila tímto dopisem je ale úplně někde jinde. Na zastupitelstvu 

se v diskuzi probírala otázka aktuálního pronájmu části budovy školy (nad jídelnou) soukromému subjektu – 

Naše základní škola, která má tento prostor v pronájmu od roku 2016 a aktuálně ji navštěvuje ca 120 dětí. 

Zhruba před 3 týdny zde proběhla informace o tom, že obecní základní škola bude tento prostor výhledově 

potřebovat. Proto se zástupci školy, mezi které se také řadím, protože zde učím fyziku a němčinu, zúčastnili 

zasedání s cílem probrat se zastupiteli, zda stojí o to, aby tato škola, která mimochodem přináší obci ročně 

minimálně 500.000,- Kč na nájmu a tvoří ¼ strávníků školní jídelny, což má významný vliv na cenu stravného, v 

městysu dále působila a zda jsou zastupitelé ochotni se školou jednat o možném postupu stěhování a 

eventuálních náhradních prostorech.  

[Starosta] Naše Škola „nepřináší obci minimálně 500.000,-Kč“. Nájem činí 275.000,-Kč, další finance jsou za 

provozní náklady (elektřina, voda, topení), které nejsou ziskem obce, jelikož je obec musí uhradit 

dodavatelům. O významném vlivu na cenu stravného nejsem informován, rád bych viděl a dostal podklady, 

ze kterých bylo čerpáno. 

Zastupitelstvo prohlásilo, že o tuto organizaci v městysu stojí, samozřejmě, z důvodu přínosu do rozpočtu, tak i 

z důvodu určitého zvyšování renomé městysu a také z důvodu diverzity, která přispívá ke zvyšování kvality 

vzdělání všeobecně. Podotýkám, že to prohlásila jak vládnoucí koalice, tak opozice. Bylo přislíbeno, že 

vznikne určitý kulatý stůl za účasti Naši základní školy, který se bude případnými možnostmi zabývat, tak aby 

všechny strany měly informace včas. Tím skončilo minulý čtvrtek 27.3.2025 zasedání zastupitelstva.  

[Starosta] Bylo přislíbeno, že svoláme schůzi zastupitelů a ředitelů obou škol ke konstruktivní debatě o reálných 

možnostech městyse nabídnout jiné prostory, viz Zápis z VZ č. 26 ze dne 27.3.2025. 

O to víc mě překvapilo, když jsem se dnes ráno dozvěděla, že onen kulatý stůl s tématem “školství v Litni” 

proběhl včera 2.4.2025 v kině. 

[Starosta] Zde došlo, snad z autorčina nepochopení, k záměně dvou odlišných událostí, a to: 

• pravidelné akce uskupení STAN PRO LITEŇ - setkání u „Kulatého stolu“ pro všechny občany městyse, 

která se koná v pravidelném termínu;   

a druhé akce 

• setkání s Naší Školou a zastupiteli, viz výše. 



Informace o tom, že se takový kulatý stůl koná, proběhla 31.3. ca ve 20 hodin na Facebooku a na Munipolisu, 

takže občané, kteří nemají sociální sítě nebo aplikaci Munipolis, se neměli jak tuto informaci dozvědět. 

A tak se ptám, skutečně chce vládnoucí garnitura něco probírat s občany, když svolává kulatý stůl k tak 

důležitému tématu 2 dny předem a to způsobem, aby se o tom dozvědělo co nejméně lidí nebo je to účelová 

akce? 

Vzhledem k “hojné” účasti občanů, nepočítám-li vládnoucí stranu a zástupce obecní školy, kteří to měli zjevně 
povinně, byla účast minimální, předpokládám tedy, že o tom moc lidí nevědělo. 

[Starosta] Povinné to neměl vůbec nikdo. „Kulatý stůl" byl svolán k neformální besedě o naší obecní 
škole/školství, představení vize pana ředitele. Další průběh debaty byl určován přítomnými, mezi nimi i paní 
ředitelkou Naší Školy, pí. Havlíčkovou. 

Autorka dopisu možná pozapomněla, že termíny „Kulatého stolu“ jsou dány od začátku až do konce našeho 
volebního období (tj. na 4 roky dopředu), a to každou první středu v měsíci od 19 hodin. Téma je naprosto 
otevřené, probírat můžeme vše, dle zájmu těch, kdo se zúčastní. Jeden či dva dny předem připomínáme konání 
„Kulatého stolu“ do Munipolisu. Jako mnemotechnická pomůcka může posloužit pravidelná zkouška sirén 
každou první středu v měsíci ve 12 hodin. 

7.5.2025 je tedy další termín „Kulatého stolu“. Nosné téma zatím není stanoveno. 

No kdyby se shodou náhod o této akci zakladatelka Naší základní školy nedozvěděla od někoho z rodičů, také 

by to nevěděla, přesto, že jí bylo přislíbeno, že bude zvána. A tak by se ani nedozvěděla, že výpověď ze 

stávajících prostor bude k 31.8.2026. To jen na okraj ke slušnosti a váze veřejného slibu zastupitelů… 

[Starosta] Neformální setkání u „Kulatého stolu“ jsou primárně pro občany Litně, pozvánky nikomu 

nerozesíláme. O výpovědi z nájmu jsem paní ředitelku informoval již při našem osobním setkání v březnu. 

Co mi na tom vadí a proč se nad tím jako občan městysu pozastavuji je ale úplně jiný. Nový pan ředitel obecní 

základní školy má smělé plány, chce přestěhovat celý první stupeň do prostor bývalého učiliště, kde již nyní sídlí 

1.-3. třída a družina. Druhým dechem ale dodává, že stávající prostory, které využívá Naše základní škola, bude 

nutné pro jeho účely kompletně zrekonstruovat. 

[Starosta]  Vedení městyse/ „vládnoucí garnitura“ smělé plány vítá, jistě i většina rodičů ocení  přesun 

prvního stupně na jedno místo. 

Dalším bodem, který na onom setkání z úst vedení městysu padl, bylo stěhování školky do nově 

zrekonstruovaných prostor na místě stávající turistické ubytovny (“tesco” baráku). V současnosti na to neexistuje 

ani projekt. 

[Starosta] Tato varianta padla na veřejném zasedání Zastupitelstva městyse Liteň již roku 2020. Projekt je 

k nahlédnutí na webu městyse.  (Titulní stránka > Co Vás zajímá > Stavební projekty a Studie ) 

 Současné vedení městyse s touto variantou zatím z technických a finančních důvodů nepočítá. 

Jako místní občan se musím nutně ptát – má městys jako zřizovatel finance na rekonstrukci a je to opravdu 

nutné, když v budově u hřbitova leží ladem prostor staré tělocvičny a jídelny, které musí stejně vytápět a 

udržovat, a tak s péčí řádného hospodáře by bylo vhodné zvážit využití těchto prostor. 

[Starosta] Rád bych upřesnil, že ona „budova u hřbitova“ je budova naší obecní školy, ZŠ F.J.Řezáče. Snad 

z neznalosti stavu autorka dopisu zcela nesprávně tvrdí, že „prostor staré tělocvičny a jídelny leží ladem“. 

Neleží. 

Využití prostor do budoucna zvažujeme takto: 

• prostory staré  kuchyně chceme předělat na školní kuchyňku pro žáky k výuce vaření - prostory staré 

školní jídelny budou využity k teoretické výuce vaření a ke konzumaci žáky vytvořených pokrmů; 

• stará tělocvična se nabízí k předělání/ přestavbě na školní šatny, aby se všechny děti převlékaly 

v jednom prostoru, doposud žádný takový nemají. V případě přestavby tělocvičny na učební 

prostory by nám to situaci s nedostatkem místa stále neřešilo, zvětšilo by to problém se šatnami. 

Další využití prostor tělocvičny bude konzultováno na místě s architektem, zejména s ohledem 

na technické a stavební možnosti budovy. K financování rekonstrukce využijeme dotační tituly případně 

https://www.mestysliten.cz/
https://www.mestysliten.cz/co-vas-zajima/ms-4580/p1=4580
https://www.mestysliten.cz/stavebni-projekty-a-studie/ms-4930/p1=4930


naspořené finance. 

Jaké bude využití stávajícího objektu školky?  

[Starosta] Školka zůstane školkou. 

Bude školní jídelna vařit stále stejně a za stejné ceny, když ji ubyde minimálně ¼ strávníků? 

[Starosta] Ano, bude. Cena jídla, kterou zaplatí děti, nezávisí na počtu strávníků. Strávníci sice 
ubydou, ale rozšířením kapacity obecní ZŠ F.J.Řezáče i přibydou. O významném vlivu na cenu 
stravného úbytkem ¼ strávníků nejsem informován, rád bych viděl a dostal podklady, ze kterých bylo 
čerpáno.  

A kdo nahradí ca 500.000, - Kč ročně za nájem a služby, které zde Naše základní škola využívá? 

[Starosta] Nájemné Naší Školy (za současných 107 nahlášených žáků na školní rok 24-25) činí 
275.000,- Kč. 
V ZŠ F.J.Řezáče předpokládáme navýšení o cca 40 žáků, čímž do městské pokladny přibyde ročně od 
státu cca 840.000,- Kč (počítáno cca 21 000 Kč na žáka x 40 žáků).  

 
A hlavně, až se za pár let zjistí, že to byla blbost, převezme současný starosta a ředitel obecní školy 

odpovědnost – především finanční? 

[Starosta] Starosta i ředitel obecní školy nesou odpovědnost od samého začátku výkonu svých funkcí. Investice 

do kvalitnějšího prostředí pro vzdělávání našich dětí je smysluplná, na tom se předpokládám většina z nás 

shodne. 

 
Nelíbí se mi ani snižování jistých příjmů městysu ani zbytečné zadlužování městysu.  

 

[Starosta] Má-li autorka dopisu na mysli „jistý příjem“ od Naší Školy, pak, jak jsem již uvedl, nájemné Naší 

Školy (za současných 107 nahlášených žáků na školní rok 24-25) činí 275.000,- Kč. V ZŠ F.J.Řezáče 

předpokládáme navýšení o cca 40 žáků, čímž do městské pokladny přibyde ročně od státu cca 840.000 Kč 

(počítáno cca 21 000 Kč na žáka x 40 žáků).  

Není vůbec jasné, jaké zbytečné zadlužování městysu má autorka na mysli. 

 

Pan ředitel je tu sotva půl roku a aniž by znal historii a návaznosti chce dělat velké kroky. Jistě, chápu, je 

poprvé “velkým” manažerem. Ale neměl by tady právě proto zasáhnout zkušený zřizovatel a chtít konkrétní 

plány a zpracovaný projekt, studii nebo aspoň SWoTku a finanční analýzu? 

[Starosta] Tvrzení, že pan ředitel Bečvář „je poprvé velkým manažerem“ je zavádějící. V manažerských 

funkcích je od roku 2009. Na konkrétních plánech, studiích a rozpočtech pracujeme. 

V Litni jsme se ani já ani můj muž nenarodili, vybrali jsme si ji ale jako místo pro život a místo, kde 

chceme vychovávat naše 2 děti. Já osobně pracuji pro obec v kontrolním výboru – podotýkám, že zcela 

zadarmo a byla jsem nominována současným vedením obce, takže v tom opravdu nehledejte žádnou osobní 

zášť. Díky práci kontrolního výboru se podařilo odstranit mnoho nedostatků, zejména ve smlouvách, které by 

potenciálně mohly v budoucnu vést ke škodám pro městys. Beru to jako službu obci, ve které žiju. 

[Starosta] Za tuto službu obci děkuji. 

Nechci, aby obec skončila v dluzích, nedej bože, v exekuci. V poslední době si obec půjčila 20 milionů Kč a tady 

je potenciál utracených dalších desítek milionů a zbavování se spolehlivých nájemníků. 

[Starosta] Autorka jako členka Kontrolního výboru městyse Liteň má přístup k velmi detailním informacím. 

Zde píše, snad omylem, o půjčce. Nejedná se o žádnou půjčku 20 miliónů Kč. Jedná se o úvěrový rámec. Princip 

je totiž zcela odlišný.  

Úvěrový rámec 20 mil. Kč byl nezbytným krokem pro dokončení rekonstrukce Kulturního domu Liteň, kterou 

započalo předchozí vedení městyse. Pokud bychom si úvěr nevzali, rekonstrukci bychom nebyli schopni 

dokončit a přišli bychom o dotace v celkové výši 25 mil. Kč. 

- Celkový načerpaný úvěr činí: 16.709.486,97,-Kč 



- Zbývá doplatit:  14.822.691,97,-Kč 

Již jsme doložili vše potřebné a podali žádost o proplacení přiznané dotace na projekt „Energetické úspory KD 

Liteň“ na Státní fond životního prostředí ve výši cca 15mil. Kč. Tato suma poslouží ke splacení zbývající částky 

úvěru.  

Není zřejmé, z čeho pramení autorčiny obavy z exekuce a utracení dalších desítek milionů. 

Co bude příště? Věděli jste o této akci? Nebo vás nezajímá toto téma a vzdělání Vašich dětí? 

[Starosta] Příští „Kulatý stůl“ bude 7.5.2025. Nosné téma zatím není stanoveno. Tématem jste tedy stále vy, 
občané Litně, kteří mají zájem přijít, diskutovat, ptát se. 

Neměl by městys dát občanům vědět i na úřední desce před úřadem a hlavně s dostatečným předstihem, že 

plánuje tak důležitý kulatý stůl? 

[Starosta] To jistě můžeme. Jak jsem již zmínil, „Kulatý stůl“ je aktivita uskupení STAN PRO LITEŇ, je to 

neformální setkání s občany městyse Liteň a neexistuje zde důležité a nedůležité téma. Termíny „Kulatého 

stolu“ jsou dány od začátku až do konce našeho volebního období (tj. na 4 roky dopředu), a to každou první 

středu v měsíci od 19 hodin v Kulturním domě Liteň. 

Nebo je povinností občanů sledovat sociální sítě, aby se dozvěděli o důležitých informacích? 

[Starosta] Není povinností sledovat sociální sítě, stačí sledovat webové stránky městyse. Zaregistrujte se 
na nich do Odběru novinek, tak Vám žádná neunikne. Toto Vám každý měsíc píšeme a nosíme do Vašich 
schránek. Nebo se zaregistrujte do Munipolisu. 

Dívám se na to očima manažera s roky praxe a zodpovědností za učiněné kroky, ale hlavně se selským 

rozumem. Pokud byste se chtěli k budoucnosti Litně také vyjádřit, budu ráda, když se spojíme a oslovíme 

zastupitele s požadavkem za občany. 

Kdo jsem, že tohle navrhuji? 

Maminka 2 dětí, které to není jedno a která ví, co říká a stoji si za tím. Nemám sociální sítě – chráním si své 

soukromí, kdo mě znáte osobně, tak víte, že říkám, co si myslím a hraju na rovinu. Kdo mě neznáte, můj 

profesní životopis najdete volně na internetu nebo mě můžete kontaktovat. 

Předem vám děkuji za přečtení tohoto dopisu a věřím, že společně máme šanci ovlivnit budoucnost našeho 

společného domova. 

Vaše sousedka xxxxxx yyyyyyyy 

Liteň 
 
 


